
Konsultacje społeczne  dotyczące ustanowienia  pomnika przyrody  przydrożnej alei lipowej 
– lip  drobnolistnych rosnących w pasie drogowym drogi powiatowej  Nr 3322Z 

ul. Kolejowej w Ustroniu Morskim. 
Termin przeprowadzenia konsultacji od 09 marca 2020 r. do 23 marca 2020 r. 

Lp. Imię i nazwisko 
mieszkańca Gminy 
Ustronie Morskie 

Data wpływu Udzielona 
odpowiedź 

„TAK” 

Uzasadnienie  dokonanego 
wyboru 

1  18.03.2020 r.  Aleja lipowa jest charakterystycznym 
znakiem Ustronia Morskiego 

2  18.03.2020 r.  Uważam, że zieleń należy chronić 

3  18.03.2020r.  Brak obowiązku uzasadnienia. Poza 
tym, „betonowa” lub „asfaltowa” 
terenów publicznych co do zasady 
jest błędem. 

4  18.03.2020r.  Wnioskuję aby ustanowić  
pomnikiem przyrody  lipy 
drobnolistne rosnące w pasie 
drogowym drogi powiatowej Nr 
3322Z, ul. Kolejowa w Ustroniu 
Morskim. Swój wniosek motywuję: 
Aleja przy ul. Kolejowej  jest ostanią 
z tego typu alej w Ustroniu , 
przypomina „Jak to było kiedyś” -
szacuje się, że Aleja  powstała na 
początku XX wieku ( więc mają już 
ok. 100 lat) -drzewa wchodzące w 
skład Alei  mają parametry 
pomnikowe- podnosi walory 
krajobrazowe miejscowości-biorąc 
pod uwagę stan zadrzewienia w 
naszym miasteczku powinniśmy 
walczyć i dbać o każdą zieleń, która 
wpływa pozytywnie na zdrowie 
fizyczne i psychiczne człowieka. 

5  23.03.2020 r.  Brak uzasadnienia 

6  23.03.2020 r.  Pomnik przyrody uatrakcyjnia 
miejscowość pod względem 
turystycznym. Istnieje wiele 
sprawdzonych  metod na zachowanie 
drzew ( przeniesienie ich, itp). 

7  23.03.2020 r.  Pomnik przyrody to atrakcja 
miejscowości. 

8  23.03.2020 r.  Aleja lipowa jest dziedzictwem 
krajobrazowym Ustronia Morskiego, 
bogactwem przyrodniczym tej 
miejscowości. Schronieniem dla 
ptactwa i innych form życia. 

9  23.03.2020 r.  W Ustroniu Morskim, które pamiętam 
z dzieciństwa było zielono i pięknie, a 
teraz  robi się betonowa pustynia 
dlatego trzeba zachować te wspaniałe 



drzewa alei lipowej. 

10  23.03.2020 r.  Piękna i unikatowa aleja złożona z 
ponad stuletnich lip powinna zostać 
objęta ochroną w celu  zachowania 
walorów przyrodniczo-
krajobrazowych tych drzew. Stare 
drzewa  dają nam korzyści: 
klimatyczne, hydrologiczne, 
społeczne, ekonomiczne, oczyszczają  
powietrze  i ograniczają hałas. 
Krajobraz oraz zadrzewienia 
wymienione są w ustawie o ochronie 
przyrody jako zasób wymagający 
ochrony, polegającej na zachowaniu i 
zrównoważonym wykorzystaniu”. 
Jednym z celów ochrony przyrody 
jest „ochrona walorów 
krajobrazowych... oraz zadrzewień”. 
Ochrona zadrzewień przydrożnych 
ma więc podstawy prawne, zarówno 
w ustawie o ochronie zabytków i 
opiece nad zabytkami, jak i w ustawie 
o ochronie przyrody. 

11  23.03.2020 r.  Ustronie za czasów mojego 
dzieciństwa było oazą zieleni. Dzisiaj 
to betonowe pustkowie. Można na 
palcach ręki policzyć ile jest drzew. 
Dlatego jestem za pozostawieniem 
alei lipowej. Aleja jest wizytówką 
Ustronia, gdy wjeżdża się do Ustronia 
tunelem utworzonym z lip to serce się 
raduje. 

12  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  to charakterystyczny  
element Ustronia Morskiego. Stratą 
byłoby wyeliminowanie jej z 
krajobrazu naszej miejscowości, 
bowiem stanowi ona żywy pomnik 
historii. 

13  23.03.2020 r.  Każde drzewo na wagę złota. 
 

14  23.03.2020 r.  To ostatnia Aleja, która  została w 
Ustroniu. Pomaga mi w 
przypomnieniu sobie, jak wyglądało 
Ustronie za mojego dzieciństwa. Dla 
mnie to jest pomnik historii Ustronia. 
A dodatkowo jeżeli pomoże to w 
zachowaniu drzew, zabezpieczeniem 
przed wycięciem , to ustanowienie  
powinno być wykonane z urzędu. 

15  23.03.2020 r.  Piękna droga, jedyna już taka w 
Ustroniu. 40 lat temu jako pierwsza 
witała mnie, gdy  przeprowadzałam 
się ze Śląska. Ma swoje lata, należy 
jej się wyjątkowe traktowanie. 



16  23.03.2020 r.  Objęcie lip  rosnących przy ul. 
Kolejowej  ochroną prawną pozwoli 
na ich zachowanie dla przyszłych 
pokoleń, zwiększy świadomość 
ekologiczną mieszkańców, przyczyni 
się do kształtowania wizerunku 
Ustronia Morskiego jako 
miejscowości aktywnie prowadzonej 
działania na rzecz  ochrony  i 
zachowania  dziedzictwa 
przyrodniczego  i kulturowego, 
dbającej o wizerunek Ustronia jako 
zielonej strefy sprzyjającej rozwojowi 
turystyki. 

17  23.03.2020 r.  Aleja lipowa przy ul. Kolejowej 
powinna zostać pomnikiem przyrody, 
ze względu na swoje unikatowe 
piękno i ważność dla mieszkańców  
Ustronia Morskiego. 

18  23.03.2020 r.  Brak uzasadnienia 
 

19  23.03.2020 r.  Aleja lipowa przy ul. Kolejowej  
powinna zostać objęta ochroną, ze 
względu na swoje walory 
przyrodnicze i krajobrazowe. 

20  23.03.2020 r.  Aleja lipowa przy ul. Kolejowej  
powinna zostać objęta ochroną, ze 
względu na wpływ zwiększenia 
wodnej retencji środowiska i jest 
świadectwem  historii kształtowania 
powierzchni. 

21  23.03.2020 r.  Brak uzasadnienia 
 

22  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  na ul. Kolejowej 
powinna zostać pomnikiem przyrody 
ze względu na historie naszej 
miejscowości i wiek drzew ok.100 lat. 

23  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  przy ul. Kolejowej 
powinna zostać objęta ochrona ze 
względu na swoje walory 
przyrodnicze, kompozycyjno-
estetyczne,krajobrazowe  zwiększenie 
atrakcyjności turystycznej terenu i 
historyczno kulturowe. 

24  23.03.2020 r.  Brak uzasadnienia 
 

25  23.03.2020 r.  Aleja powinna zostać objęta ochrona 
ze względu na swoje walory 
przyrodnicze stuletnie okazy lip 
występujące na nich chronione 
gatunki porostów, miejsce życia wielu 
gatunków owadów i ptaków, lipa jest 
gatunkiem miododajnym o dużym 



znaczeniu dla pszczół, ekologiczna 
produkcja tlenu, korzystny wpływ na 
mikroklimat  i środowisko życia ludzi 
zwierząt, walor krajobrazowy i 
kulturowy. Zachowanie elementu 
dziedzictwa przyrodniczego i 
kulturowego, jakim są drzewa i 
zasiedlające je chronione gatunki 
roślin, grzybów lub zwierząt, jest 
interesem publicznym. Wartość alei 
potwierdza fakt, że znajduje się ona w 
Gminnej Ewidencji Zabytków a w 
Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego  
Gminy Ustronie Morskie z 2018 r.  
aleje lipowa podwójna ul. Kolejowej 
pocz.XX objęto strefą konserwatorską   
K, w której ochronie podlega 
kompozycja zieleni, układ dróg i alei. 
Ulica Kolejowa ze szpalerem drzew 
zielonych lip, pachnących podczas 
kwitnienia, mogłaby stać się 
wizytówką naszej miejscowości, już 
teraz wielu wczasowiczów zwraca 
uwagę na jej urodę i wymienia ją 
wśród  walorów  turystycznych 
Ustronia Morskiego. 

26  23.03.20202 r.  Teraz, gdy tak dużo mówi się o 
ociepleniu  klimatu powodzi i 
skutkach tego zjawiska, pomysł o 
wycięciu tak dużej ilości 
grupy100letnich drzew jest 
przysłowiowym  strzałem w kolano. 

27  23.03.2020 r.  Aleja lipowa na ul. Kolejowej 
powinno zostać pomnikiem 
przyrodą ponieważ w upalne dni 
drzewa dają cień, mają wpływ na 
środowisko, dają tlen. 

28  23.03.2020 r.  Jedna z niewielu alei w gminie 
Ustronie Morskie. W Ustroniu jest 
coraz mniej drzew ładniejszych 
miejsc w Ustroniu Morskim Aleja 
lipowa jest charakterystyczna dla 
naszej miejscowości oraz tego 
miejsca,  mała ilość drzew 
powoduje mniejszą ilość tlenu. 
Aleja jest dobrym miejscem do 
spokojnych spacerów. 

29  23.03.2020 r.  Odcięcie chodnika i drogi od nowo 
powstających budynków  po obu 
stronach, cisza i prywatność  
powstałych tam domów droga    do 
spacerowania weźmy pod uwagę 



psy, świeże powietrze 
spacerujących. 

30  23.03.2020 r.  Uważam, ze nie należy ścinać 
drzew, ponieważ produkują dużo 
tlenu i maja duży wpływ na jakość 
powietrza oraz jest ich wycinane 
coraz więcej przez co ilość drzew 
stopniowo maleje. Są one ważne  
ze względu na ocieplenie  klimatu. 
Nawet turyści chętniej przybywają  
do miejsc, w których jest dużo 
zieleni. A jedno stare drzewo  jest 
nie do zastąpienia przez młode. 

31  23.03.2020 r.  Uważam, ze aleja lipowa w 
Ustroniu Morskim powinna zostać 
ustanowiona pomnikiem przyrody 
ponieważ w Ustroniu Morskim  
znajdują się coraz więcej 
budynków, a coraz mniej  drzew, 
turyści z większych miast 
przyjeżdżają  aby pooddychać 
świeżym powietrzem, kilkanaście 
lat temu  Ustronie było   pięknym 
miejscem, teraz jest pełnym 
miejscem budynków. 

32  23.03.2020 r. Brak podpisu Lipy przyciągają turystów i dodają  
tej ulicy charakteru. Lipy są 
potrzebne do filtracji powietrza i 
dla ochrony owadów. Z drzewami  
Ustronie  wygląda bogato 
ponieważ w tej chwili mało drzew 
i niech chociaż to zostanie. 

33  23.03.2020 r. Brak nazwiska Aleja lipowa na ul. Kolejowej 
powinna zostać pomnikiem 
przyrody ponieważ drzewa mają 
ok.100 lat, jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa są 
lokalnym skarbem przyrody. 

34  23.03.2020 r.  Moim zdaniem przy obecnym 
zasobie drzew  oraz miejsc, w 
których można podziwiać piękno 
natury władze nie powinny 
wycinać drzew  z  przydrożnej alei  
lipowej. W Ustroniu Morskim 
znajduje się nie jedna droga 
dojazdowa, więc aleja nie 
przeszkadza w dojedzie do 
miejscowości. W okresie letnim  
przy ul. Kolejowej nie będzie 
zacienienia, a turyści  wybierają  



się tam na częste spacery aleją 
lipową w celu odpoczynku od 
promieni słonecznych i wysokich 
temperatur  powietrza. 

35  23.03.2020 r.  Drzewa znajdujące się przy ul. 
Kolejowej dodają temu miejscu 
uroku i podczas letnich upałów 
tworzą  zacieniowana aleje, 
idealna dla spacerujących 
turystów. Cień rzucany przez lipy 
zapobiega  przegrzewaniu się 
podłoża, co za tym idzie, 
obniżenia ogólnej  temperatury. 

36  23.03.2020 r.  Jestem za ustanowieniem pomnika 
przyrody lip rosnących przy ul. 
Kolejowej, ponieważ drzewa nie 
tylko produkują tlen, który  jest 
niezbędny  do życia. Są także 
atrakcją turystyczna i naturalną  i 
naturalna  barierą ograniczająca 
hałas , co wpływa pozytywnie na 
rozwój pobliskich hoteli. Drzewa 
te mają ponad 100 lat i byłoby to 
wręcz przykre wycinać tak długo 
rosnące drzewa. Lipy kwitną w 
lecie, co przyciąga pszczoły, które 
zapylają kwiaty, przynoszą 
pożytek dla larw pszczół, dzięki 
czemu rozmnażają się i jest ich 
coraz więcej. 

37  23.03.2020 r.  Jestem przeciw wycince drzew 
alei lipowej w Ustroniu Morskim, 
ponieważ drzewa te mają w sobie 
100 letnia historię. Podczas 
upałów latem można spokojnie po 
tej alei spacerować dzięki cieniowi 
rzucanemu przez drzewa. 

38  23.03.2020 r.  Uważam, że aleja lipowa rosnąca 
w pasie drogi przy ul. Kolejowej w 
Ustroniu Morskim powinna zostać 
ponieważ jest to bardzo przyjemne 
miejsce do spacerowania oraz 
jedno z niewielu ciekawych miejsc  
w Ustroniu Morskim. W 
przypadku wycięcia drzew upłynie 
wiele czasu  zanim wyrosną nowe. 

39  23.03.2020 r.  Aleja lipowa przy ul. Kolejowej 
jest jedną z ostatnich  takich alei w 
Ustroniu Morskim. Drzewa 
tworzące kolumnę stały się 



niewątpliwie  elementem 
rozpoznawczym ulicy. Dodają one 
również uroku i klimatu, co dla 
miejscowości wypoczynkowej, 
mającej poniekąd przyciągać 
wyglądem, jest bardzo ważne. 

40  23.03.2020 r.  Według mnie aleja lipowa przy ul. 
Kolejowej nie powinna zostać 
wycięta, ponieważ jest to ostatnie  
takie miejsce w Ustroniu 
Morskim, a zanim powstanie nowe 
takie miejsce  minie bardzo wiele 
lat. 

41  23.03.2020 r. Brak podpisu Wycięcie tych drzew  spowoduje 
śmierć wielu stworzeń. Plaża i 
stragany nie powinny być 
jedynymi atrakcjami 
turystycznymi w Ustroniu 
Morskim, dlatego nie powinno się 
wycinać drzew. 

42  23.03.2020 r. Brak podpisu Moim zdaniem  nie powinni 
wycinać ponieważ w Ustroniu 
Morskim nie ma praktycznie  
żadnych drzew i drzewa filtrują 
powietrze i produkują tlen. 

43  23.03.2020 r.  Osoby, które przyjeżdżają  chcą  
przyjeżdżać  do miejsca, w którym 
jest zielono. W wakacje drzew 
latem dają cień. Te drzewa maja 
około 100 lat, czyli są w Ustroniu  
zabytkiem. W Ustroniu wycięto 
wiele drzew. Produkują tlen. 

44  23.03.2020 r.  Uważam, iż należy objąć ochroną 
drzewa, ponieważ  stanowią 
bardzo ważną rolę w przyrodzie. 
Drzewa filtrują powietrze, 
pochłaniają dwutlenek węgla i 
zanieczyszczenia. W zamian dają 
ludziom i zwierzętom  tlen, 
niezbędny do życia, są one naszym 
dziedzictwem po poprzednich 
pokoleniach. W lato  pomagają 
chłodzić i odświeżać powietrze. 

45  23.03.2020 r.  Gdyż jest piękna i produkuje tlen i 
wszystkie auta mogą się minąć, są 
tam stare drzewa, a takich nie 
można wycinać gdyż są bardziej 
pożyteczne niż młode. 

46  23.03.2020 r.  Jestem za ustanowieniem, 



ponieważ drzewa filtrują 
powietrze, ograniczają hałas, 
ludzie, którzy przyjeżdżają mają 
ochotę na to, aby odpoczywać w 
zieleni i ciszy. W Ustroniu 
wycinają coraz więcej drzew. 

47  23.03.2020 r.  Odcięcie chodnika  i drogi od 
nowopowstających budynków, 
drzewa filtrują powietrze, 
produkują tlen, praktycznie  drzew 
nie ma w Ustroniu , a zawsze te 
drzewa tam były i to jest 
wspomnienie dla mieszkańców. 

48  23.03.2020 r. Brak podpisu Uważam, tak ponieważ dzięki 
drzewom mamy tlen, czyli  mamy 
czym oddychać, wycinamy wiele 
drzew w wielu miejscach. 
Zwierzęta mają gdzie mieszkać 
(głównie ptaki).Ptaki robią 
gniazda na drzewach więc mają 
gdzie żyć. Dla turystów pomniki 
mogą być atrakcją. Lipy są 
miododajne, czyli idealne dla 
pszczół. Turyści  chcą przyjeżdżać 
do zielonego i radosnego miejsca, 
pełnego  drzew miejscowości, 
drzewa są ważne. 

49  23.03.2020 r.  Lipy są  dodatkowym elementem 
turystycznym  nadającym 
charakteru Ustroniu Morskiemu. 
Drzewa  są potrzebne do filtracji 
powietrza, zagłuszają hałas i są 
miododajne. Bez drzew Ustronie 
Morskie stałoby się mniej 
przytulnym oraz żywym 
miejscem. Aleja lipowa jest 
idealnym miejscem na wyciszenie. 

50  23.03.2020 r.  Drzewa dają tlen, dodają piękna 
dla Ustronia Morskiego, mają 
własną historię. 

51  23.03.2020 r.  Drzewa filtrują powietrze. 
 

52  23.03.2020 r. Brak podpisu Drzewa produkują tlen. Jedna z 
głównych dróg Ustronia 
Morskiego. 

53  23.03.2020 r. Brak podpisu Nie warto wycinać takich drzew, 
ponieważ są zabytkowe. Bardzo 
ładne i duże. Myślę, że turyści 



wolą przyjeżdżać do 
miejscowości, w których jest 
zielono a nie betonowo. 

54  23.03.2020 r.  Takie pomniki byłyby dobrą 
wizytówką  dla Ustronia 
Morskiego,ponieważ  
świadczyłyby dobrze o Ustroniu. 
Dużo mniejszych organizmów 
straciłoby swój dom. Dużo tlenu, 
wygłuszenie, dobry wygląd Za 
dużo wycinanych drzew i przez to 
Ustronie jest mniej atrakcyjne. 

55  23.03.2020 r.  Jestem za ochroną ul. Kolejowej 
dlatego, ponieważ jak wytnie się 
wszystkie drzewa  na świecie  to 
tlenu starczy na 2000 lat. Turyści 
też lubią spędzać wolny czas w 
zielonymi miejscu. Kwitnące 
drzewa  też sprowadzają pszczoły, 
które bardzo są potrzebne. 

56  23.03.2020 r.  Latem aleja wyglądają  pięknie, 
turyści lubią zielone miejsca, 
drzewa mają już ponad sto lat, a 
gdy  nie będziemy ich ścinać 
przetrwają kolejne sto, drzewa są 
pamiątka po przodkach. 

57  23.03.2020 r.  Uważam, że drzewa są piękne i że 
świetnie pasują do tego  miejsca. 
Drzewa również  chronią przed 
zanieczyszczeniem powietrza i 
produkują tlen. 

58  23.03.2020 r. Brak podpisu Jest dużo szerokich ulic, więc po 
co w tej wycinać drzewa. Drzewa 
są miłe dla oka, oczyszczają 
powietrze, chronią przed  palącym 
słońcem. Powodów dla których 
warto chronić drzewa jest  
zdecydowanie więcej Myślę, że 
turyści  wola przyjeżdżać do 
miejscowości  w których jest 
zielono a nie betonowo. 

59  23.03.2020 r.  Są tam stare drzewa, jest tam 
pięknie, ludzie przyjeżdżają żeby 
popatrzeć. 

60  23.03.2020 r.  Bo jest ładnie, zielono. Jak jest 
lato to wygląda ładnie bo drzewa 
produkują powietrze. 

61  23.03.2020 r.  Produkują tlen,pięknie  wyglądają, 
a turyści zwracają uwagę na 



wygląd. 
62  23.03.2020 r.  Bo tam jest pięknie i super się 

jedzie  do Polo i drzewa chronią 
przed smogiem i 
zanieczyszczeniem powietrza. 
Pszczoły przylatują na kwitnące 
lipy. Pszczoły są pożyteczne. 

63  23.03.2020 r.  Lubię drzewa. 
64  23.03.2020 r.  Lubię tę ulicę. 
65  23.03.2020 r.  Lubię drzewa. 
66  23.03.2020 r.  Aleja lipowa na ul. Kolejowej 

powinna zostać pomnikiem 
przyrody ponieważ: jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa maja ok. 
100 lat, jest to przyjazne miejsce  
dla ptaków i pszczół, ze względu 
na walory krajobrazowe. 

67  23.03.2020 r.  Aleja lipowa na ul. Kolejowej  
powinna zostać pomnikiem 
przyrody  ponieważ: jest ona 
bardzo ładna, robi dobre wrażenia 
na wjeżdżających do Ustronia, 
oczyszcza powietrze, te drzew asa 
domem dla wielu zwierząt. 

68  23.03.2020 r.  Aleja jest tam piękna, produkuje 
tlen, to są historyczne drzewa, 
turyści to podziwiają. 

69  23.03.2020 r.  Jest tam ładnie, ponieważ w 
Ustroniu jest coraz mniej drzew, 
historyczne drzewa, wobec 
ocieplenia klimatu drzewa są 
potrzebne. 

70  23.03.2020 r.  Fajnie się jedzie do sklepu w 
zielonym, tunelu. 

71  23.03.2020 r.  Ponieważ jest coraz mniej drzew 
na  tej ulicy, to jest dziedzictwo 
historyczne. 

72  23.03.2020 r.  Ustronie nie może zmienić się w 
zabrukowana kostkę. Nikt nie chce 
mieszkać w skażonym, szarym i 
ponurym miasteczku. Ratujmy 
aleję lipową i inne drzewa. 

73  23.03.2020 r.  Tak, ponieważ  po ustanowieniu 
pomnika przyrody przydrożnej alei 
lipowej rosnącej  w pasie 
drogowym  drogi powiatowej nr  
3322Z, ul. Kolejowa w Ustroniu 



Morskim, wycinka drzew będzie 
nielegalna , a tym więcej drzew, 
tym lepsze  jest to dla środowiska, 
a o środowisko trzeba dbać. 

74  23.03.2020 r. 
 

 Lubię drzewa. 

75  23.03.2020 r. 
 

 Lubię drzewka. 

76  23.03.2020 r.  Aleja Lipowa  na ul. Kolejowej 
powinna zostać pomnikiem 
przyrody ponieważ: jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa mają ok. 
100 lat. 

77  23.03.2020 r.  W upalne dni  drzewa dają cień, 
jest to znak rozpoznawczy, drzewa 
maja 100 lat, są częścią 
krajobrazu. 

78  23.03.2020 r.  Ponieważ drzewa te pięknie 
wyglądają, jest to znak 
rozpoznawczy, w upalne dni 
drzewa dają cień, mają wpływ na 
wodna retencję środowiska, jest to 
przyjazne  mi4ejsce dla ptaków i 
pszczół. 

79  23.03.2020 r.  Mają wpływ na wodna retencje 
środowiska. Jest to znak 
rozpoznawczy. 

80  23.03.2020 r.  Aleja lipowa na ul. Kolejowej 
powinna zostać pomnikiem 
przyrody ponieważ; drzewa mają 
ok. 100 lat, jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa są 
lokalnym skarbem. 

81  23.03.2020 r.  Aleja lipowa na ul. Kolejowej 
powinna zostać  pomnikiem 
przyrody, ponieważ drzewa są 
lokalnym skarbem przyrody i ze 
względu na walory krajobrazowe. 

82  23.03.2020 r.  Uważam, że aleja lipowa powinna 
zostać ustanowiona pomnikiem 
przyrody ponieważ W ustroniu 
znajduje się  coraz więcej 
budynków mieszkalnych, a coraz 
mniej drzew , turyści chętnie 
przyjeżdżają  do „zielonych” 
miejscowości, aby odpocząć, od 
zgiełku miasta, jest to naprawdę 
piękne miejsce i przyjemnie się 



tamtędy chodzi, drzewa są 
ważnym elementem naszego 
życia, jest to pewien sposób nasze 
dziedzictwo. A co najważniejsze  
nie jest to jedyna  droga do 
Ustronia Morskiego. 

83  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  na ul. Kolejowej  
powinna zostać pomnikiem 
przyrody, ponieważ: jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa mają 100 
lat, jest to przyjazne miejsce dla 
ptaków i pszczół. 

84  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  na ul. Kolejowej  
powinna zostać pomnikiem 
przyrody, ponieważ: jest to znak 
rozpoznawczy, oczyszczają 
powietrze, dają tlen, jest to 
przyjazne miejsce dla ptaków i 
pszczół. 

85  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  na ul. Kolejowej  
powinna zostać pomnikiem 
przyrody, ponieważ: jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa mają ok. 
100 lat, w upalne dni drzewa dają 
cień, ze względu na walory 
krajobrazowe, drzewa są lokalnym 
skarbem przyrody, oczyszczają 
powietrze, dają tlen, jest to 
przyjazne miejsce dla ptaków i 
pszczół. 

86  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  na ul. Kolejowej  
powinna zostać pomnikiem 
przyrody, ponieważ: jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa mają ok. 
100 lat, w upalne dni drzewa dają 
cień, ze względu na walory 
krajobrazowe, drzewa są lokalnym 
skarbem przyrody. 

87  23.03.2020 r.  Aleja lipowa  na ul. Kolejowej  
powinna zostać pomnikiem 
przyrody, ponieważ: jest to znak 
rozpoznawczy, drzewa mają ok. 
100 lat, w upalne dni drzewa dają 
cień. 

88  23.03.2020 r.  Mają wpływ na retencję  
środowiska, jest to znak 
rozpoznawczy. 

89  23.03.2020 r.  Lubię przyrodę. 
90  23.03.20202 r.  Lubię przyrodę, 



91  23.03.2020 r.  Aleja lipowa rosnąca wzdłuż ul. 
Kolejowej w ustroniu Morskim , 
powinna zostać ustanowiona  
pomnikiem przyrody  z wielu 
względów:  posiada cechy, tj. wiek 
i obwód drzew , które zgodnie z 
rozp. Ministra Środowiska  z dn. 
17.12.2017 r.  predysponują  ja do 
tego. Odznacza się  wydatkowymi 
walorami historyczno-
kulturalnymi oraz estetycznymi, 
docenianymi przez  środowisko 
naukowców, mieszkańców i 
turystów, zgodnie ze swoim  
pierwotnym przeznaczeniem  
stanowi osłonę przed wiatrem, 
który w nadmorskich warunkach  
klimatycznych jest  bardzo dużą 
uciążliwością, pełni role 
naturalnego regulatora 
temperatury  i wilgotności 
powietrza co przy ocieplającym 
się klimacie jest niewątpliwie 
atutem, naturalnie akumuluje 
wodę opadową przeciwdziałając  
negatywnym skutkom nawalnych 
deszczy, stanowi 
charakterystyczną  wizytówkę 
miejscowości swego rodzaju 
„bramę wjazdową” którą kojarzą 
stali bywalcy  nadmorskich 
kurortów. 

92  23.03.2020 r.  Ulica Kolejowa dzięki tym 
drzewom jest najładniejszym 
wjazdem  do Ustronia Morskiego, 
więc uważam ,że nie powinno się 
ich wycinać. 

93  23.03.2020 r.  Jestem za zostawieniem drzew na 
ulicy Kolejowej, ponieważ drzewa 
to 'płuca ziemi”, filtrują powietrze, 
pochłaniają dwutlenek węgla, 
zanieczyszczenia. Drzewa 
stanowią bardzo ważna  role w 
przyrodzie. Drzewa są 
środowiskiem dla zwierząt, 
głównie ptaków, Ulica Kolejowa 
to znak rozpoznawczy dla 
Ustronia, już wszędzie są 
prowadzone wycinki, a wjazdów 
do Ustronia mamy oprócz 
Kolejowej jeszcze 3. 



94  23.03.2020 r.  Jestem za ochrona drzew, 
zatrzymują wodę i wilgoć w 
glebie, dostarczają nam czystego 
powietrza. Są buforem chroniącym 
przed zanieczyszczeniami i przed 
hałasem miejskim. Doceńmy to 
jakim walorem estetycznym jest 
nasza Aleja Lipowa  w dobie 
betonu. 

95  23.03.2020 r.  Aleja lipowa jest unikatowa i 
posiada walory estetyczne i 
przyrodnicze. Jest wizytówka 
Ustronia Morskiego. Czy warto o 
nią walczyć, uważam że tak 
jesteśmy to winni naszym 
dzieciom i wnukom. Aleja jest  
perełka a nie kłopotem. I jeszcze 
jedno  nie podoba mi się forma 
druku przygotowanego do 
konsultacji, a zwłaszcza ostatni 
dopisek, więc na niego też 
odpowiem, aleja lipowa  nie jest 
prywatna własnością Starosty jest 
własnością powiatu, którego  
przedstawicielem jest Starosta, a 
powiat to również mieszkańcy 
Ustronia Morskiego. 

96  23.03.2020 r.  Aleja lipowa jest moim zdaniem 
bezcennym unikatem  
przyrodniczym, jeżeli ja 
zniszczymy  nasze pokolenie starci 
nieodwracalnie wspaniały dom 
przyrody, który  chroni, oczyszcza 
powietrze i daje ulgę w gorące dni. 

97  24.03.2020 r.  Drzewa są piękne. Stanowią naszą 
wizytówkę. 

98  24.03.2020 r.  Piękne drzewa zamiast betonu. 
99  24.03.2020 r.  Bo chcę aby Ustronie nadal było 

piękną małą i zieloną 
miejscowością, a nie betonową 
metropolią. To nasza wizytówka te 
drzewa. 

100  24.03.2020 r.  Bo chcę by było zielono, a nie 
betonowo. 

Zestawienie sporządziła: 
Ewa Ostrowska 


